

**MINISTRY OF EDUCATION OF THE REPUBLIC OF BELARUS
BELARUSIAN STATE UNIVERSITY
FACULTY OF INTERNATIONAL RELATIONS
Department of International Law**

Annotation to the master's thesis

**THE CRYPTOCURRENCY MARKET: MODERN PROBLEMS OF
DEVELOPMENT AND STATE-LEGAL REGULATION**

Lu Junru

Scientific supervisor –

Ananich Svetlana Mikhailovna

Candidate of Science (Law)

PhD, Associate Professor

Minsk, 2025

ANNOTATION

Structure and scope of the master's thesis : 66 pages, 56 sources, 1 table. The master's thesis consists of an introduction, three chapters, a conclusion and a list of references.

Key words: Bitcoin, Cryptocurrency Market, Altcoins

The purpose of this work is to probe the modern problems faced by the cryptocurrency market and to appraise the effectiveness of state-legal regulation in addressing these issues.

The object of this work is the cryptocurrency market itself, containing its various components for instance cryptocurrencies, exchanges, wallets as well as related services. The emphasis is upon understanding the dynamics of this market and the challenges it faces in terms of development and regulation. **The subject** of the research is the state-legal regulation of the cryptocurrency market. This contains the legal frameworks, policies as well as regulatory bodies that govern the cryptocurrency industry in different countries.

Research methods are dialectic (scientific abstraction, analysis and synthesis, induction and deduction, the unity of quantitative and qualitative analysis of the historical and logical), comparative law analysis, expert assessments.

Research Results and Novelty: The scientific significance of this research lies in its contribution to the ongoing discourse surrounding the regulation of cryptocurrencies. By systematically analyzing the development trajectory of the cryptocurrency market, this study identifies important areas of concern, for instance market volatility, lack of transparency as well as regulatory arbitrage. It also probes the legal together with economic implications of different regulatory ways adopted by various jurisdictions, thereby enriching the academic understanding of how best to balance innovation along with oversight in the digital finance sector. Furthermore, this thesis employs a multidisciplinary approach, integrating insights from economics, law as well as technology to supply a holistic view of the cryptocurrency market. This interdisciplinary perspective allows for a more nuanced examination of the complex issues surrounding cryptocurrency regulation as well as offers a robust foundation for future research in this field.

АННОТАЦИЯ

Структура и объем дипломной работы: 66стр., 56 источника, 1 таблица. Магистерская диссертация состоит из введения, трех глав, заключения и списка литературы.

Ключевые слова: биткоин, рынок криптовалют, альткоины.

Целью данной работы является исследование современных проблем, с которыми сталкивается рынок криптовалют, и оценка эффективности государственно-правового регулирования в решении этих проблем.

Объектом работы является рынок криптовалют, содержащий различные компоненты, в том числе криптовалюты, биржи, кошельки, а также связанные с ними сервисы. Акцент делается на понимании динамики этого рынка и проблем, с которыми он сталкивается с точки зрения развития и регулирования. **Предметом** исследования является государственно-правовое регулирование рынка криптовалют. Оно включает в себя правовые рамки, политику, а также регулирующие органы, которые управляют индустрией криптовалют в разных странах.

Методы исследования: диалектика (научная абстракция, анализ и синтез, индукция и дедукция, единство количественного и качественного анализа исторического и логического), сравнительно-правовой анализ, экспертные оценки.

Результаты и новизна исследования: научная значимость данного исследования заключается в его вкладе в продолжающийся дискурс в сфере правового регулирования криптовалют. Анализируя траекторию развития рынка криптовалют, настоящее исследование выявляет важные проблемные области, например, волатильность рынка, отсутствие прозрачности, а также правовые конфликты. В работе раскрываются правовые и экономические последствия способов регулирования, принятых различными юрисдикциями, тем самым обогащая академическое понимание того, как лучше всего сбалансировать инновации и надзор в секторе цифровых финансов. Кроме того, в диссертации используется междисциплинарный подход, объединяя научные знания в сфере экономики, права, а также технологий, чтобы предоставить целостный взгляд на рынок криптовалют. Эта междисциплинарная перспектива позволяет более детально изучить сложные вопросы, связанные с регулированием криптовалют, а также предлагает теоретико-прикладную основу для дальнейших исследований в данной области.